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Vláda rozhodla o preferovaném  
dodavateli nového jaderného zdroje

Dne 17. července 2024 vláda udělala podstatný krok k výstavbě nových jaderných zdrojů v Česku. 
Pro tento strategicky důležitý projekt vybrala preferovaného dodavatele, kterým je korejská 
společnost KHNP. Výběru předcházelo pečlivé hodnocení předložených nabídek, přičemž model 
hodnocení byl nastaven na základě doporučení Mezinárodní agentury pro atomovou energii. 

Získané finální nabídky potvrdily předpoklad, že společná 
výstavba dvojbloku dokáže ušetřit jak investiční náklady, 
tak snížit budoucí provozní náklady a tím i konečnou cenu 
elektřiny pro Českou republiku. I proto bylo rozhodnuto 
uzavřít smlouvu na dva bloky v Dukovanech a opční 
smlouvu na další dva bloky v Temelíně. Délka na uplatnění 
opce na bloky v Temelíně by měla být až 5 let od podpisu 
kontraktu na dukovanské bloky.

Výstavba nových jaderných bloků zajistí energetickou 
bezpečnost a soběstačnost České republiky na několik 
desetiletí dopředu a rovněž nabídne obrovské příležitosti 
pro tuzemský průmysl a ekonomiku. Ve finální fázi byly 
zvažovány nabídky francouzské EdF a korejské KHNP.
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Výroba elektřiny v JE Temelín
Bilance výroby k 30. červnu 2024

310,705 
miliardy kWh

1,134 
miliardy kWh

7,346 
miliardy kWh

Vyrobeno elektřiny 
v červnu

Vyrobeno elektřiny 
v roce 2024

Vyrobeno elektřiny 
od zahájení provozu 
v prosinci 2000

Už s předstihem musela třicítka účastníků absolvovat 
psychodiagnostické vyšetření stejné jako pro zaměst-
nance elektrárny. I díky tomu se mohou dostat do míst, 
která jsou jinak nepřístupná. Během dvou týdnů čekají 
vybrané vysokoškoláky tři desítky přednášek a prohlídek 
například kontrolovaného pásma, strojovny, havarijního 
řídicího střediska nebo Laboratoře radiační kontroly okolí. 
„Zájem o Letní univerzitu byl opět mimořádný. Účastníky 
jsme vybírali ze 110 uchazečů z českých technických 
univerzit a vysokých škol. Teď je čeká nabitý program 
od osmi ráno do osmi večer,“ říká Pavel Šimák, hlavní 
organizátor akce ze strany ČEZ.

Pro absolventy je Letní univerzita hlavní vstupní branou 
například na pozici operátora jaderných reaktorů. Prestiž 

Prázdniny vyměnili za jadernou elektrárnu

celé akce pak zvyšuje i setkání s předsedkyní Státního 
úřadu pro jadernou bezpečnost Danou Drábovou, nebo 
top manažery firmy.

Zajímavostí je potom rostoucí počet studentek, které se 
odborného programu a stáží účastní. Potvrzují tak trend, 
kdy za posledních pět let stoupl počet žen pracujících  
v jaderných elektrárnách o dvacet procent.

Kromě výuky, praxe a večerního volnočasového programu 
čekají studenty i zkoušky. Závěrečná se uskuteční v po- 
sledním dni univerzity v pátek 2. srpna. 

Více o vzdělávacích aktivitách je možné nalézt na spe- 
ciálním webu www.kdejinde.cz.

I když prázdniny jsou v polovině, v Temelíně do pomyslných školních lavic usedlo hned třicet tři 
mladých lidí z technických vysokých škol a univerzit. Osm z nich tvoří studentky, jejichž počet 
na energetické dvoutýdenní stáži Letní univerzita průběžně roste. Sami energetici potvrzují, 
že absolventi unikátní vzdělávací akce mají velkou šanci najit uplatnění v jaderné energetice.
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Akce, kterou v rámci projektu Oranžový rok podporuje 
i Jaderná elektrárna Temelín Skupiny ČEZ, se tento rok 
dočkala speciálního zahájení. „V rámci 52. ročníku jsme 
odkryli pomník Koloběžkové Grand Prix, který bude 
Bechyni zdobit během celého roku,“ přiblížil starosta 
města Štěpán Ondřich. „Jsme s letošní účastí moc 
spokojení, do dětského závodu se nám sešlo 208 dětí, 
to je úžasné číslo.“

„Letos byla organizace o něco složitější, neboť nám 
zemřel kolega a dlouholetý aktivní člen spolku Karel 
Třešňák, takže si jeho práci museli rozdělit ostatní,“ svěřil 
se Tomáš Vrchota, ředitel soutěže a předseda pořadatel- 
ského spolku Zbytek světa Bechyně. „Nicméně dopadlo 
to na výbornou. Kamkoli jsem přišel, měl jsem dveře 
otevřené a našli jsme společnou řeč, ať to bylo na městě, 
resp. v Kulturním domě, na policii nebo třeba ve Vodáren- 
ském sdružení Bechyňska. A samozřejmě bychom se 
neobešli bez sponzorů, ať je to ČEZ, nebo další firmy 
či naši drobní podnikatelé nebo půjčovna koloběžek 
Kostka.“ 

Na trať, která vedla od hotelu U Draka přes Bechyňský 
most, Zářečí, přes Lužnici, nahoru kolem zámku na ná- 

V Bechyni na Grand Prix odkryli pomník koloběžkám. 
Zdobí lázeňský park

městí a zpátky k hotelu, vyjela i záchranářská trojkoloběžka 
vyvedená v neonových barvách a osazená světelným 
majáčkem a houkačkou. „Já jsem Bechyňák a Grand Prix 
jezdím od dětství. Je mi osmapadesát, párkrát jsem 
vynechal, takže už ani nespočítám, kolikrát jsem se zú-
častnil,“ přiblížil Libor Hrubý, který jako řidič-záchranář 
do závodu vyrazil se svými dětmi za zády. „Tento náš 
stroj jede už počtvrté, každý rok byl na jiné téma, letos 
jsme poprvé za záchranku. Bereme to jako recesi, na 
první místo určitě neaspirujeme, spíš bych nás viděl na 
konci startovního pole.“ 

Naproti tomu poprvé bechyňské ulice brázdili na vypůj- 
čených koloběžkách Bakulovi, resp. četníci ze St. Bechyně 
a s nimi jeptiška. „Loni jsme se coby diváci trochu picli 
a slíbili jsme si, že bychom mohli letos jet taky. A když 
jsme se koukli na taťku a ty jeho grimasy, téma bylo jasné,“ 
popsala se smíchem Julie Prachařová, roz. Bakulová, která 
si trať užila v týmu s tatínkem, bratrem a manželem. 
„Kostýmy jsme si vyráběli sami, přes internet jsme kou-
pili oblečení, zbytek jsou nažehlovačky, polepovačky 
a tak dál.“ A vyplatilo se, právě četníci ze St. Bechyně 
vyhráli letošní cenu za nejlepší kostým. 

Sobota 20. července v Bechyni patřila sportu. Dopoledne se tamním lázeňským parkem  
na odrážedlech a koloběžkách prohánělo přes dvě stě dětí, odpoledne pak vyrazilo sto osm 
koloběžek se zhruba 160 závodníky do ulic v hlavním závodě. Takový byl letošní, už 52., ročník 
Koloběžkové Grand Prix Bechyně. 
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Počet zaměstnanců ČEZ s místem práce 
v elektrárně Temelín k 30. červnu 2024

1 445 184Zaměstnanců 
celkem

Z toho žen

Telefon: 
381 102 639

E-mail: 
infocentrum.ete@cez.cz

Více informací na
www.cez.cz/temelin

I N F O C E N T RU M  
J E  T E M E L Í N

Ve Všeteči oslavili jubileum. Memoriál Pavla Macharta  
se konal už po třicáté a vyhrály Bohunice 
Asi málokdo před třiceti lety čekal, že se  
z turnaje k uctění památky Všetečáka Pavla 
Macharta, jenž zemřel v roce 1992 ve věku 
pouhých 27 let, stane každoroční akce, která 
nebude jen o fotbale, ale také o setkávání lidí 
z několika obcí a o společně stráveném čase 
u sportu, dobrého jídla, pití a zábavy. Její další 
dějství se odehrálo v pátek 5. července na 
hřišti SK Všeteč. 

Memoriál Pavla Macharta, který se koná v rámci projektu 
Oranžový rok Skupiny ČEZ, úspěšně oslavil už třetí kula- 
tiny a vstoupil tak do své čtvrté dekády. V letošním roč-
níku memoriálu opět poměřila síly pětice týmů: kromě 
Všeteče to byly Bohunice a Neznašov (další místní části 
obce Všemyslice) a také obec Temelín a Albrechtice 
nad Vltavou. 

Fotbalový turnaj, který dokázal udržet tak dlouhou 
tradici i díky každoroční podpoře Jaderné elektrárny 
Temelín Skupiny ČEZ, začal v pátek v 9 hodin minutou 
ticha a vzpomínkou na jednoho z pořadatelů. „Kdysi 
jsme s Jirkou Řeháčkem vymýšleli, jak by mohl vypadat 
putovní pohár memoriálu. Vyrobili jsme ho ze dřeva,  
z různých kousků, co nám přišly pod ruku, a pohár tak 
má i historickou hodnotu,“ zavzpomínal ředitel turnaje 
Radek Voneš z SK Všeteč. „Letošní ročník jsme věnovali 
právě Jirkovi, který nás letos v únoru bohužel opustil.“

Před turnajem na hřišti hráčům i divákům popřála úspěšný 
a krásný den starostka Všemyslic Kateřina Nováková. 
„Jsme moc rádi, že se memoriál koná a že SK Všeteč tak 
dobře funguje. Je skvělé, že hřiště pravidelně nachází 
využití, a že se tu už třicet let scházejí sportovci i fanoušci,“ 
 těší ji. „A moc si vážíme také finanční podpory, kterou 
nám ČEZ na memoriál každý rok dává.“

Speciálního poděkování se letos dostalo Vladimíru Vone- 
šovi, otci současného ředitele turnaje. Coby nejstaršímu 
zakládajícímu členovi mu jeho syn Radek složil před 

nastoupenými týmy a diváky poklonu a předal mu dárek. 
„Je to člověk, který tu s námi turnaj založil, prvních pár 
ročníků odehrál jako hráč, další dlouhá léta memoriál 
vedl jako ředitel, a hlavně se velkou měrou zasadil o vy- 
budování našeho krásného fotbalového areálu, včetně 
veškerého zázemí,“ shrnul Voneš ml. 

Loňské vítězství v turnaji, který pískali rozhodčí Josef 
Brom a Tomáš Trkovský, obhájily Bohunice. Dosáhly 
působivého skóre 28:1. Jediný gól jim dokázal vstřelit 
pořadatelský tým Všeteče, který sice obsadil poslední 
čili páté místo, na náladě to ale nikomu neubralo a vy- 
hlášení výsledků provázel smích a potlesk. Místní i přes-
polní si navíc po turnaji na hřišti užili zábavu s kapelou 
Lazareth. 

Za třicet let Memoriálu Pavla Macharta si zlato ze Všeteče 
třináctkrát odvezl Temelín, desetkrát Neznašov, dvakrát 
zůstal pohár doma a pětkrát, včetně letošního triumfu, 
se z vítězství radovaly Bohunice. 

Sportovní klub Všeteč má v současné době 32 členů.  
Ti se podílejí nejen na správě fotbalového hřiště, ale  
pořádají i sportovní a kulturní akce v obci. Chod klubu 
kromě obcí Všemyslice, Temelín a Albrechtice nad Vlta-
vou pravidelně podporuje také Nadace ČEZ. Memoriál 
Pavla Macharta je nedílnou součástí Oranžového roku 
2024 v obci Všemyslice.


